
Retsudvalget

Til: Justitsministeren

Dato: 24. maj 2022

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

REU alm. del

Spørgsmål 954
Som resultat af Bandepakke III blev alle, som ønskede medlemskab af en skytteforening 
under DGI Skydning, Danske Skytteunion og Dansk Firmaidræt, pålagt, at de skulle 
vandelsgodkendes efter fem prøveskydninger. Når disse i forvejen vandelsgodkendte 
medlemmer efterfølgende søger om tilladelse til; adgang til våbenboks i foreningen, tilla
delse til transport af foreningsvåben, tilladelse til at være medlem af skytteforeningens 
bestyrelse, egen våbentilladelse, så skal de i hvert enkelt tilfælde igen vandelsgodken
des, selvom de allerede er godkendte i forvejen. Finder ministeren, at det er fornuftigt, og 
vil ministeren ændre reglerne på området, så der bliver mindre bureaukratisk og bøvlet 
for foreningslivet og mindre arbejde for myndighederne?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Anne Honoré Øster
gaard (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Anne.Oestergaard@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Morten Dahlin
formand

1/1

Offentligt
REU Alm.del - Spørgsmål 954

Retsudvalget 2021-22


